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Byrådsmødet den 18. december 2024 

Rasmus Visby stillede følgende spørgsmål: 

Hvordan kan man i Hillerød Kommune acceptere, at man hæver penge uden at der er 
bilag? 

Er det respekt for borgernes penge? 

 

Svar fra forvaltningen 

I den forbindelse kan vi oplyse, at det er korrekt, at der i kommunens interne principper 
for økonomistyring fremgår, at ”Faktura/kvittering/bon for købet skal vedhæftes i det 
elektroniske bogføringsbilag”. De interne regler er således mere restriktive end 
lovgivningen på området, da det ifølge lovgivningen for kommuners bogføring ikke er 
ulovligt for en kommune at afholde en udgift trukket på et kommunalt kreditkort, hvis 
der ikke forefindes et bilag for udgiften.  

I den situation, hvor kommunens egne interne regler ikke er overholdt, vil der altid blive 
foretaget en individuel og konkret vurdering i forhold til, om den pågældende udgift kan 
afholdes af kommunen. I det konkrete tilfælde, hvor der ikke var bilag for udgiften til det 
løbende abonnement på TV2, blev det på daværende tidspunkt vurderet, at udgiften 
kunne afholdes under forudsætning af, at kommunaldirektøren hvert halve år 
bekræftede, om abonnement fortsat var aktivt.  

Hillerød kommune har derfor ikke i den pågældende sag overtrådt den gældende 
lovgivning på området.  
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